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Windturbines Lansingerland

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Bewoners van Zoetmeer zijn opgeschrikt door het nieuws dat de Provincie windturbines tot wel 220 meter

hoog zouden willen plaatsen in een weiland behorende bij de Gemeente Lansingerland. Zoals u

ongetwijfeld weet is JA21 Zuid-Holland tegen nieuwe horizonvervuilende windturbines op land en willen wij

kernenergie en waterstof op zee stimuleren. De geplande windturbines nabij Zoetermeer zijn daarom voor

JA21 wederom een doorn in het oog.

1. Bent u bekend met de artikelen van het AD?1

Antwoord

Ja. In het artikel wordt de suggestie gewekt dat de locatie al is aangewezen als locatie voor windenergie.

Dit is niet het geval.  

2. Dit plan is op 11 maart 2021 als ingekomen stuk binnengekomen bij de Provinciale Staten. Hoe

verklaart u dat de Gemeente Zoetermeer van niks lijkt te weten?  

Antwoord

De gemeente Zoetermeer is mede-initiatiefnemer voor het ontwikkelperspectief PROEFtuin Bleizo-West,

en als zodanig betrokken bij dit traject. Zij weten dat er een alternatieve locatie voor windenergie

gevonden moet worden om woningbouw op Bleizo-West mogelijk te maken.  

De gesprekken over de windopgave van Lansingerland die de afgelopen anderhalf jaar hebben

plaatsgevonden hadden geen betrekking op zoeklocaties in de gemeente Zoetermeer. Omdat de

gemeente Lansingerland bezig was met een zoektocht naar alternatieve locaties voor windenergie, heeft

de provincie Zoetermeer niet actief geïnformeerd op dit dossier. Het is logisch dat Lansingerland

Zoetermeer als partner in de ontwikkeling van Bleizo-West van de resultaten van die zoektocht

informeert.  

                                                                                      

1 https://www.ad.nl/zoetermeer/vrees-voor-220-meter-hoge-windturbines-in-de-achtertuin-we-wisten-van-niets~a899b3ec/  

https://www.ad.nl/zoetermeer/kersverse-huizenkopers-opgeschrikt-door-plan-voor-220-meter-hoge-windturbines-zijn-in-de-

maling-genomen~ab571513/  

https://www.ad.nl/zoetermeer/vrees-voor-220-meter-hoge-windmolens-in-de-achtertuin-we-wisten-van-niets~a899b3ec/
https://www.ad.nl/zoetermeer/kersverse-huizenkopers-opgeschrikt-door-plan-voor-220-meter-hoge-windmolens-zijn-in-de-maling-genomen~ab571513/
https://www.ad.nl/zoetermeer/kersverse-huizenkopers-opgeschrikt-door-plan-voor-220-meter-hoge-windmolens-zijn-in-de-maling-genomen~ab571513/


2/3

3. Wat voor communicatie heeft de Provincie met de Gemeente Zoetermeer gehad? Als er geen

communicatie is geweest, waarom niet?  

Antwoord

Zoals bij 2 genoemd is Zoetermeer als mede-initiatiefnemer voor PROEFtuin Bleizo-West betrokken bij dat

traject, maar is Zoetermeer geen partij in de gesprekken tussen Lansingerland en de provincie over de

windopgave van Lansingerland.  

Bij de verkenning naar alternatieve windlocaties door de provincie zullen de belanghebbenden in de

omgeving, waaronder ook Zoetermeer als buurgemeente, vanzelfsprekend worden betrokken in het

participatietraject. Deze verkenning moet nog plaatsvinden.  

4. Wat voor communicatie heeft de Provincie gehad met de bewoners van King’s Park in Zoetermeer?

Als er geen communicatie is geweest, waarom niet?  

Antwoord

Bij de verkenning naar alternatieve windlocaties door de provincie zullen de belanghebbenden in de

omgeving, waaronder ook omwonenden, vanzelfsprekend worden betrokken in het participatietraject.

Deze verkenning moet nog plaatsvinden.

5. Hoe concreet zijn de plannen die beschreven staan in het Pondera rapport? En mochten deze

plannen worden uitgevoerd, op welke termijn worden de windturbines van 145 en 220 meter

geplaatst?  

Antwoord

In het haalbaarheidsonderzoek van Pondera uit 2021 wordt gekeken naar verschillende type turbines. In

dit onderzoek is, in verband met de hoogtebeperkingen door Rotterdam The Hague Airport, gerekend met

twee turbinehoogten: 145 meter en 220 meter. Vanuit de beperkingen van de luchthaven is 145 meter

hoogte toegestaan. Voor windturbines hoger dan 145 meter is toestemming nodig van de Inspectie voor

Luchtvaart en Transport. In overleg met de Inspectie zal uiteindelijk duidelijk worden of afgeweken kan

worden van de hoogtebeperking van 145 meter en zo ja, wat dan de maximale hoogte wordt. 

Het onderzoek van Pondera heeft enkel de mogelijkheden voor windturbines met deze twee hoogten in

het onderzochte gebied inzichtelijk gemaakt. Er is geen sprake van een plan. De verkenning naar

alternatieve windlocaties moet nog plaatsvinden.  

6. Mochten deze windturbines worden geplaatst, voldoet de Gemeente Lansingerland dan aan haar

‘opgave’ voor fossielvrije energie geformuleerd in de RES?  

Antwoord

De gemeente Lansingerland is één van de partners in het Convenant windenergie Rotterdamse regio en

heeft zich in dit verband gecommitteerd om minimaal 12 MW windenergie te realiseren. Deze opgave is

als pijplijnproject meegenomen in het bod van de RES Rotterdam Den Haag. In de RES zijn geen

doelstellingen per gemeente afgesproken. De zoekgebieden uit de RES 1.0 worden nu uitgewerkt naar

zoeklocaties en dan wordt duidelijk welk deel van opgave binnen de gemeente Lansingerland gerealiseerd

gaat worden.
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7. Hoeveel energie moet de Gemeente Zoetermeer nog opwekken volgens de RES en wat zijn hierin de

plannen?  

Antwoord

Ook voor de gemeente Zoetermeer geldt dat binnen de RES geen doelstellingen per gemeente zijn

afgesproken. Uitwerking van de RES-zoekgebieden moet duidelijk maken welk deel van opgave binnen de

gemeente Zoetermeer gerealiseerd gaat worden. Als het ontwikkelperspectief PROEFTUIN Bleizo-West tot

ontwikkeling komt, zou dat ook gevolgen kunnen hebben voor het bestaande windpark op Lansinghage.

Het eventuele verlies aan elektriciteitsproductie zal dus ook binnen de RES-opgave moeten worden

opgevangen.

8. Mochten beide gemeenten hier niet aan voldoen, is de Provincie dan bereid om Provinciale

dwangmiddelen in te zetten?  

Antwoord

Provinciale Staten kunnen ervoor kiezen het juridisch instrumentarium van de provincie in te zetten

wanneer dit nodig geacht wordt, bijvoorbeeld wanneer er grote provinciale belangen zoals de

energietransitie in het geding zijn.  

9. Wat doet de Provincie wanneer er geen draagvlak is van bewoners in ofschoon Zoetermeer ofschoon

Lansingerland?  

Antwoord

Wij zullen het participatietraject zorgvuldig doorlopen, en belanghebbenden zo goed mogelijk informeren

over de afwegingen van de provincie.  Draagvlak is een dynamisch aspect wat in de loop van de tijd kan

veranderen.  

10. Betreurt GS de huidige gang van zaken in dit dossier? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord

De provincie hecht grote waarde aan de realisatie energietransitie. De coalitiepartijen hebben met het

coalitieakkoord bewust de regie op dit dossier naar zich toe getrokken. De provincie blijft er wel naar

streven gezamenlijk op te kunnen trekken met gemeente Lansingerland.  

Den Haag, 29 augustus 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


